

主題 | 營建土石方 × 地願新知

願頻語 | 吾等為願而運，不為規避而改；願頻所至，地亦安然。

頻號：XFQ-WEEKLY-007

禁竄說明：本報導內容為旭坤原創願頻資料，嚴禁擷取或任意修改。

誓語封印 | 「頻所至，願自成；印一現，律不移。」

【政策摘要】

因應環保署加強對營建土石方去化管理，近期針對大型工地運輸及土石方流向追蹤提出明確要求：



1. 土方移動須提報「去化計畫」並經主管機關審查；
2. 各縣市環保局配合實地稽查，並以GPS追蹤比對流向紀錄；
3. 未申報或資料不實者將依《廢清法》第46條開罰，可達百萬元罰鍰。

此舉意在打擊非法棄置與偷倒，提升土石方運輸透明度與責任機制。

【Policy Summary】

Xu Shen

In response to the Environmental Protection Administration's enhanced regulations on the disposal of construction earthwork, new directives have been issued regarding transportation and traceability of earth materials at large-scale construction sites:

1. A “Disposal Plan” must be submitted for all earthwork movements and approved by the competent authority.
2. Local Environmental Protection Bureaus will conduct on-site inspections and cross-verify disposal records using GPS tracking data.
3. Failure to report or submission of false information will result in penalties under Article 46 of the Waste Disposal Act, with fines reaching up to NT\$1 million.

【願頻觀點×品牌誓語】

旭坤認為：

願責不僅為應法，而為守地之誓。」

「土之所往，皆載吾心之印。」

不待罰至，願頻已啟；未行一土，心誓先行。

XuShen believes:

“Regulation is not a reaction — it is a resonance.”

“Where the soil goes, our vow goes first.”

【旭坤對應服務 × 願頻行動】

1. 土石方去化計畫書撰寫 × 文件頻率同步
2. 合法聯單系統 × 運輸單位協調與教育
3. 案場頻率盤點 × 記錄設計 × 追蹤圖卡
4. 願頻施工說明 × 客戶與主管機關對應手冊

旭坤 Xu Shen

願律詠章 · 第07章

《土不亂章 · 地載而行》

石未動時，吾已量其勢；地未翻時，吾已誓其向。

欲順天地之律，先載吾心之場；願起無形，而萬土歸誠。

《The Soil Shall Not Be Disturbed · Grounded in Vow》

Stone not yet moved, I have measured its force;

Earth not yet turned, I have vowed its direction.

To align with the laws of Heaven and Earth,

One must first ground the field within one's heart.

When vow rises in the unseen,

All soil shall follow in sincerity.